

**Member's Motion submitted to Transportation Committee**

Meeting date: 27 April 2023

Moved by: Councillor Laine Johnson, on behalf of Councillor Theresa Kavanagh

**Motion Title: Speed Reduction to 40 kph on Woodroffe Avenue between Richmond Road and Carling Avenue**

ACS File No.: ACS2023-OCC-CCS-0049

Ward: Citywide

**Motion d'un membre soumise au Comité des transports**

Date de la réunion : 27 avril 2023

Motion de : Conseillère Laine Johnson, de la part de la Conseillère Theresa Kavanagh

**Titre de la motion : Réduction de la vitesse à 40 km/h sur l'avenue Woodroffe, entre le chemin Richmond et l'avenue Carling**

Dossier n° (ACS) : ACS2023-OCC-CCS-0049

Quartier : À l'échelle de la ville

**MOTION**

**WHEREAS Woodroffe Avenue between Richmond Road and Carling Avenue has two public schools in its immediate vicinity with Woodroffe Avenue Public School facing Woodroffe Avenue and**

**WHEREAS many students to both Woodroffe Avenue public school and Our Lady of Fatima walk to school and must cross over Woodroffe Avenue, and**

**WHEREAS Woodroffe Avenue will soon be receiving an automated speed camera to ticket vehicles going over the speed limit and**

**WHEREAS the school hour speed limit on this stretch of road was 40 kph during school hours but went back to 50 kph when school was not in session and these flashing school hour speed limit signs will be removed and**

**WHEREAS Woodroffe Park is also a community destination for residents in Woodpark and Woodroffe North communities who must cross Woodroffe Avenue to get there and**

**WHEREAS the speed limit on Woodroffe Avenue from SJAM Parkway to Richmond Road is 30 kph along with the speed limits in the adjacent Carlingwood community west of Woodroffe and the Woodpark community east of Woodroffe and both sides of the Woodroffe North community;**

**THEREFORE BE IT RESOLVED THAT Transportation Committee recommend Council approve that the speed limit on Woodroffe Avenue between Richmond Road and Carling Avenue be reduced to 40 kph permanently to put community safety ahead of motor vehicles.**

#### **MOTION**

**ATTENDU QUE l'avenue Woodroffe, entre le chemin Richmond et l'avenue Carling, compte deux écoles publiques à proximité immédiate, et l'école Woodroffe Avenue Public School qui fait face à l'avenue Woodroffe; et**

**ATTENDU QUE de nombreux élèves de l'école Woodroffe Avenue Public School et de l'école Our Lady of Fatima se rendent à l'école à pied et doivent traverser l'avenue Woodroffe; et**

**ATTENDU QUE l'avenue Woodroffe sera bientôt dotée d'une caméra de contrôle automatisé de la vitesse pour que les automobilistes qui dépassent la limite de vitesse reçoivent une contravention; et**

**ATTENDU QUE la limite de vitesse sur cette rue était de 40 km/h pendant les heures de classe, mais qu'elle a été rétablie à 50 km/h à la fin de l'année scolaire et que les panneaux clignotants de limite de vitesse pendant les heures de classe seront retirés; et**

**ATTENDU QUE le parc Woodroffe est également une destination communautaire pour les résidents des communautés Woodpark et Woodroffe Nord qui doivent traverser l'avenue Woodroffe pour s'y rendre; et**

**ATTENDU QUE la limite de vitesse sur l'avenue Woodroffe, de la promenade Sir-John-A.-Macdonald au chemin Richmond, ainsi que dans la communauté adjacente de Carlingwood à l'ouest de Woodroffe, dans la communauté de Woodpark à l'est de Woodroffe et des deux côtés de la communauté Woodroffe-Nord est de 30 km/h;**

**IL EST DONC RÉSOLU QUE le Comité des transports recommande au Conseil d'approuver la réduction permanente de la limite de vitesse à 40 km/h sur**

**l'avenue Woodroffe, entre le chemin Richmond et l'avenue Carling, afin d'accorder la priorité à la sécurité plutôt qu'aux véhicules à moteur.**

**FINANCIAL IMPLICATIONS**

No specific Financial Implications have been identified in the preparation of this report; staff will be in attendance at Committee to respond to questions, as may be required.

**LEGAL IMPLICATIONS**

No specific Legal Implications have been identified in the preparation of this report; staff will be in attendance at Committee to respond to questions, as may be required.

**DISPOSITION**

Upon Committee and/or Council approval, staff will implement the recommendations in this motion, as appropriate.